
7 سیاسی

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی: 

افزایش بی ضابطه نرخ بلیط هواپیما به هیچ عنوان قابل قبول نیست

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

تحمیل هزینه برای درآمدهای مشکوک الوصول،عامل کسری بودجه است

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی پاسخ داد:

طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت 
به کجا رسید؟

معاون دانشگاه تهران  :

بدون گفت وگو، ایجاد مفاهمه ملی 
امکان پذیر نیست

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه تهران گفت: بدون گفت وگو، ایجاد مفاهمه ملی امکان پذیر نیست. پس گفت وگوها برای ما صرفا شعار 
و موقتی نیست و حتی قبل از اتفاقات اخیر ما بستر گفت وگو را به عنوان یک استراتژی آغاز کردیم.

جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی کشور:

مجلس مساله دانشجویان 
ممنوع الورود را پیگیری نمی کند

رشیدی کوچی عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها:

با تعیین سقف ۱۰ هزار دلاری 
خودروهای با کیفیتی وارد نخواهد شد

بازداشت شد

دستگیر شد

همچنان بی استاندار 

دست  و پا بزنند

انسیه خزعلی

واکنش محسن رضایی 

امیرعبداللهیان

آرامش و ثبات 

اخبار ویژه ...

رئیس کل دادگستری استان فارس گفت: مدیرعامل پتروشیمی شیراز و دو 
تن از معاونین این مجموعه، بازداشت شدند.حجت الاسلام سید کاظم موسوی 
با بیان اینکه این اقدام در راســتای اجرای نیابت قضایی دادسرای کارکان دولت 
انجام شد، گفت: مدیرعامل پتروشیمی شیراز و دو تن از معاونین این مجموعه با 
هماهنگی قضایی در دادسرای انقلاب شیراز بازداشت و به تهران منتقل شدند. 

اتهام این افراد تبانی در معاملات دولتی و اختلاس است.

فرمانده انتظامی استان یزد از دستگیری عامل آتش زدن درِ خانه امام جمعه 
شهر یزد توسط ماموران پلیس استان خبر داد. سردار عباسعلی بهدانی فرد اظهار 
داشت: این فرد با اقدامات فنی و اطلاعاتی توسط ماموران پلیس شناسایی و در یک 
عملیات ضربتی در یکی از محلات شهر یزد دستگیر شد.وی ادامه داد: تحقیقات 
از این فرد ادامه دارد و اخبار تکمیلی اعلام خواهد شد.فرد دستگیر شده اقدام به 
آتش زدن درب خانه آیت الله محمد رضا ناصری نماینده ولی فقیه در اســتان و 

امام جمعه یزد کرده بود.

از دهم آبان که محســن منصوری، اســتاندار ســابق تهران به نهاد ریاست 
جمهوری رفت، پایتخت استاندار ندارد. در این 15 روز که تهران از آلودگی هوا 
هم رنج برده جلسه کمیته اضطراری آلودگی هوا تشکیل شده اما نتایجی از این 
جلسه به شورا نرسیده است.همین موضوع دلیلی شد تا یکی از اعضای شورا از 

هیات دولت درخواست کند تا تکلیف استاندار تهران مشخص شود.

روزنامه جمهوری اسلامی نوشت: فقر، تنگدستی، بیکاری، گرانی، مشکلات 
اجتماعی و خانوادگی ناشی از فشارهای اقتصادی و تداوم ظالمانه تحریم ها، مردم 
را به اعتراض واداشته است. مردم معتقدند حق آنها نیست که با این همه ثروت 
عمومی و اجتماعی، در این فلاکت دست و پا بزنند.بدون آنکه نیاز به توضیح و 
تشریح باشد، همگان این واقعیت را لمس می کنند که کشور دچار بحران اقتصادی 
مزمن است؛ هرچند برخی مسئولان و جریانات حاکم سعی در کتمان آن داشته 
و دارند. فقر، تنگدستی، بیکاری، گرانی، مشکلات اجتماعی و خانوادگی ناشی از 
فشارهای اقتصادی و تداوم ظالمانه تحریم ها، مردم را به اعتراض واداشته است.

مردم معتقدند حق آنها نیســت که با این همه ثروت عمومی و اجتماعی، در این 
فلاکت دست و پا بزنند و لذا وظیفه مسئولان می دانند که به سرعت، مشکلات 

اقتصادی را حل کنند.

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری گفت: آمارهای کسب عناوین 
و افتخارات نشان می دهد ورزش بانوان در دولت سیزدهم نسبت به دوره قبل 1۰۰ 
درصد رشد داشته است. انسیه خزعلی در حاشیه مراسم تجلیل از ورزشکاران با 
اشاره به ضرورت حضور بانوان در عرصه ورزش ملی و بین المللی اظهار داشت: 
همچنین تعداد مدال آوران ۲ برابر شــده که این جای بســی خوشحالی است و 

بهترین سند برای شکوفایی بانوان ورزشی در دولت سیزدهم به شمار می رود.

محسن رضایی معاون اقتصادی رئیس جمهور در واکنش به حادثه تروریستی 
در ایذه و اصفهان در حساب کاربری خود در توئیتر نوشت:1. در ایذه و اصفهان بار 
دیگر چهره خبیث آمریکا و اروپا با دست کثیف منافقین نمایان شد و نشان داد که 
ادعای آن ها در حمایت از مردم ایران دروغی بزرگ است و در پی به راه انداختن 
حمام خون در کشــور برای انتقام از شکســت های پی درپی  شان در برابر ایران 
هستند.۲ . شهادت این عزیزان را به مردم قهرمان، غیور و همیشه در صحنه ایذه و 
اصفهان تسلیت عرض می کنم؛ با اطمینان می گویم عاملین این اقدامات کور، به 
اشد مجازات خواهند رسید و حامیان آن ها پاسخ پشیمان کننده ای خواهند گرفت.

حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در توئیتر 
نوشــت: سرویس های امنیتی، رژیم جعلی اسرائیل و برخی سیاسیون غربی که 
برای جنگ داخلی، ویرانی و تجزیه ایران نقشه ها کشیده اند، بدانند که ایران، لیبی 
و سودان نیست.رئیس دستگاه دیپلماسی عنوان کرد: امروز دشمنان، تمامیت ایران 
و هویت ایرانی را هدف قرار داده اند. وی تصریح کرد: بصیرت مردم، دشمن را 

مایوس کرده است.

علی لاریجانی عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظــام در پیامی حادثه 
تروریســتی ایذه را تســلیت گفت و در پیامی بمناسبت حادثه تروریستی ایذه، 
نوشت هر اقدامی که فضای آرامش را از کشور بگیرد، باعث سوءاستفاده بغض 
آلود بیگانگان می شود.در پیام لاریجانی  آمده است: حوادث تاسف آور این روزها 
در برخی شــهرها به  خصوص ایذه بار دیگر نشــان داد که این گونه جنایات در 
شــرایطی رخ می دهند که زمینه های بهم ریختگی امنیتی در کشور به وجود آید. 
جوانان عزیز توجه فرمایند که امروز اقداماتی که فضای آرامش را از کشور بگیرد، 
با هر زمینه ای که انجام شود، موجب سوءاستفاده بغض آلود بیگانگان و زیان آن 
نصیب ایران و ایرانیان می شود. خیرخواهی و آینده نگری برای اصلاح امور کشور 

به آرامش و ثبات نیاز دارد.

سرویس سیاسی- نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
گفت: در آخرین پیگیری های صورت گرفته قرار شده تا جلسه مشترکی بین مجلس 
و دولت درباره طرح ســاماندهی استخدام کارکنان دولت برگزار شود تا در مسیر 
اجرای این قانون با مشکل مالی مواجه نشویم. ولی اسماعیلی درباره آخرین وضعیت 
طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت بیان کرد: جزئیات این طرح چکش کاری 
شــده و  آخرین جلســه مهمی که پیرامون این طرح برگزار شد روز سه شنبه هفته 
گذشته با حضور رئیس مجلس بود که در این جلسه اعضای کمیسیون اجتماعی 
به رئیس مجلس تاکید داشتند که نمایندگان با 1۶۰ امضا درخواست دارند که این 

طرح برای بررسی با اولویت در دستور کار مجلس قرار گیرد.
وی در ادامه اظهار کرد: رئیس مجلس شورای اسلامی نیز درخواست داشتند 
که جلسه مشترکی با دولت برگزار شود تا این طرح با مشکل بار مالی از سوی دولت 
مواجه نشود. اعضای کمیسیون قانع شدند تا جلسه مشترکی با دولت در این موضوع 
تشکیل شود. بنا شد در همین هفته که نمایندگان برای سرکشی به حوزه های انتخابیه 
رفته اند، اگر امکان پذیر بود این جلســه تشکیل شود در غیر این صورت در هفته 

بعدی در اولین فرصت این جلسه تشکیل شود.
نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در ادامه تصریح کرد: قرار شد بعد از 
این جلســه، طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت در صحن مجلس رسیدگی 
شود. اگر هم بر فرض محال با دولت هماهنگ نشدیم این صحن علنی مجلس است 
که باید تصمیم بگیرد بررسی این طرح در مجلس ادامه یابد یا منتفی شود.اسماعیلی 
با بیان اینکه مجلس به جد به دنبال تصویب این طرح است، تصریح کرد: تاکید بر 

این بود که اگر دولت همراه شود زودتر به نتیجه خواهیم رسید.

سرویس سیاسی- هادی بهرامی احسان« معاون 
فرهنگــی و اجتماعی دانشــگاه تهران در خصوص 
دانشجویانی که در ناآرامی های اخیر دچار مشکلاتی 
شدند و تلاش برای جلوگیری از مسائلی مانند تعلیق 
و حــذف ترم در مــورد آنان توضیح داد: همه تلاش 
ما همین بوده اســت که چنین مشکلاتی پیش نیاید. 
این دانشــجویان بچه های ما هستند و من این افراد را 
جدا از دیگر دانشجویان نمی دانم و اصلا رویکردمان 
اینطور نیست که دسته بندی کنیم و بگوییم بچه های 
بد و خوب، بچه های شلوغ و غیرشلوغ. اصلا چنین 

نگاهی نداریم.
معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه تهران تاکید 
کرد: گاهی بیش از دانشــجویانی که مشکلی ندارند، 
برای همین دانشجویان معترض وقت می گذاریم. در 
مجامع رسمی هم این ایده  را مطرح می کنم که از این 
دانشــجویان مراقب و محافظت شود. به آنها مشاوره 
داده شود و حمایت شوند و این موضوع واقعا برای ما 
مهم است. اگرچه این دانشجویان ممکن است خطا 
کرده باشند یا رفتاری نادرست کرده باشند و به نوعی 
آسیب زده باشــند، اما نباید آن ها را رها کرد، چرا که 

فرزندان ما هستند.
معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه تهران در ادامه 
در پاسخ به این سوال که چرا کرسی های آزاداندیشی 
در دانشگاه ها تا قبل از ناآرامی های اخیر جدی گرفته 
نشد و آیا ممکن است اعتراضات دانشجویان می تواند 
ناشی از مطالبات انباشته و بی پاسخ آن ها باشد، گفت: 
من در مورد اینکه رویدادهای اخیر چه ماهیتی دارد، 
تحلیل های دیگری دارم و خیلی باید عمیق تر از یک 
متغیر با این رویداد برخورد کرد. داستان این اتفاقات 
فقط یک متغیر نیســت و ابعاد و جنبه های مختلف و 
پیچیــده ای دارد که جای بحث آن اینجا نیســت، اما 
در خصوص گفتمان، مــا به آن اعتقاد داریم. فضای 
ارتباطی و تعاملی در همین فاصله کوتاهی که دانشگاه 
شــروع به کار کرده با قبل از آن بســیار متفاوت شده 
اســت. علت این تفاوت چیســت؟ به این دلیل که 
دانشجو دو سال ارتباط حضوری در دانشگاه نداشته 
و استادان و مدیران دانشگاهش را نمی دیده و حتی با 
دوستان دانشگاهش هم شاید دیدار نداشته و حالا بعد 
از دو سال آن ها را دیده و همین اتفاق و تغییرات، فضا 

را تحت تاثیر قرار می دهد. 
معاون دانشگاه تهران اضافه کرد: ما گفت وگو را 
فقط از جنس توجیه نمی بینیم. بچه ها باید عرصه هایی 
را پیدا کنند که در آن بستر بگویند، بخواهند و بشنوند 
و مبادله اطلاعات صورت بگیرد و اطلاعاتی دریافت 
یا اطلاعاتشــان را تصحیح کننــد یا حتی اطلاعات 
طــرف مقابل با گفت وگــو را اصلاح کنند تا بتوانند 

به آماده سازی فضای تمدنی برسند. بدون گفت وگو، 
ایجاد مفاهمه ملی امکان پذیر نیست. پس گفت وگوها 
برای ما صرفا شــعار و موقتی نیســت و حتی قبل از 
اتفاقات اخیر ما بســتر گفت وگــو را به عنوان یک 

استراتژی آغاز کردیم. 
بهرامــی احســان بــا تاکید بر جلــب اعتماد 
دانشــجویان در کرسی های آزاداندیشی، اظهار کرد: 
اگر در عمل و به صورت مستمر فعالیتی را انجام دهیم 
که نشــان دهد وقتی دانشجو حرفی می زند و ادعایی 
مطرح می کند، حتی به غلط موضوعی را اعلام می کند، 
تهدید نمی شود و با او برخوردی صورت نمی گیرد، 
همین رویکرد به مرور باعث می شود احساس کند که 
فضای شکل گرفته، فضایی متفاوت است و اعتمادش 
جلب می شــود. ما این اقدامات را به صورت عملی 

اجرا کرده ایم.
وی خاطرنشــان کرد:  ما حتــی در مورد »زن، 
زندگی، آزادی« کرســی و گفتمــان برگزار کردیم و 
دانشجویان تندترین حرف ها را هم در کرسی برگزار 
شــده زدند، اما هیچ اخطاری یا تذکری به آن ها داده 
نشد. ما آرام آرام چنین فضایی را در دانشگاه ها ایجاد 
می کنیم. هم سیســتم ما باید برای چنین رویکردی 
تمرین کند و یاد بگیرد، هم دانشجویان یاد بگیرند پس 
این امر نوعی یادگیری متقابل است که به مرور شکل 

می گیــرد.  او در مــورد بودجه فعالیت های فرهنگی 
این دانشــگاه و کمبودهای احتمالی و مغفول ماندن 
برنامه های فرهنگی دانشــجویی به دلیل مسائل مالی 
توضیح داد: اگر بخواهیم به شکل آرمانی این موضوع 
را بررسی کنیم، باید گفت هرچقدر ما در حوزه فرهنگ 
هزینه کنیم، هزینه نیست، بلکه سرمایه گذاری است. 
در نتیجه میدانی باز است. نمی توانیم بگوییم شرایط 
مالی ما آرمانی است، ولی با همین حمایتی که وجود 
دارد و عنایتی که رئیس دانشگاه تهران به کار فرهنگی 
دارند، به ســمت اهداف حرکت می کنیم. بنابراین ما 
برای کار فرهنگی محدودیتی نداریم و حمایت خوبی 
هــم صورت می گیرد. در نــگاه آرمانی خیلی کارها 
هست که نکرده ایم و می توانستیم خیلی برنامه ها را 
اجرا کنیم که اجرا نشده، ولی ما باید در فضای کشور 
شرایط را بسنجیم و با توجه به منابع و محدودیت ها 
پیش می رویم و امیدواریم مانعی جلوی راه ما نباشد. 
معــاون فرهنگی و اجتماعی دانشــگاه تهران 
تصریــح کرد: از همین هفته جدیــد، اردوی دو روز 
و یک شب دانشــجویان جدیدالورود را داریم که با 
آن ها در فضایی متفاوت صحبت کنیم. آن ها بگویند، 
ما بشنویم و ما بگوییم و آنها بشنوند. در واقع فضایی 
ایجاد شــود تا وقفه ای که در تعامل با این دانشجویان 

ایجاد شده را جبران کنیم.

کمیسیون  سیاسی-ســخنگوی  سرویس 
عمران مجلس شورای اســلامی گفت:سازمان 
هواپیمایی باید با دقت به عملکرد شــرکت های 

هواپیمایی نظارت کند.
عبدالجــلال ایری با اشــاره به گرانی بلیط 
پرواز هــای داخلــی گفــت: علی رغــم اینکه 

کمیســیون عمران مجلس بار ها و بار ها با وزیر 
راه و شهرســازی و مسئولان سازمان هواپیمایی 
کشور در خصوص ساماندهی نرخ بلیط هواپیما 
جلســه برگزار کــرده کماکان شــاهد افزایش 

بی ضابطه قیمت ها هستیم.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی 

بــا بیان اینکه گرانی و عدم ثبــات در نرخ بلیط 
هواپیما موجب نارضایتی مردم شــده اســت، 
افزود: وضعیت ناوگان هوایی کشور در شرایط 
نامطلوبــی قرار داشــته و اینکه هزینه نگهداری 
هواپیما ها به دلیل نوسانات اقتصادی افزایش پیدا 
کرده قابل درک اســت و کمیســیون نیز همواره 
کمک رسان شرکت های هواپیمایی در این حوزه 
بوده اســت. اما افزایش بلیط خارج از قوانین، به 

هیچ عنوان قابل قبول نیست.
ســخنگوی کمیســیون عمــران مجلس 
خاطرنشان کرد: سازمان هواپیمایی باید با دقت 
به عملکرد شرکت های هواپیمایی نظارت کند تا 
بی نظمی و تخلف به امری عادی تبدیل نشــود. 
هرچند متاسفانه مشخص نیست این سازمان دقیقاً 
چه کاری انجام می دهد که تا این میزان شاهد بی 
نظمی در عملکرد ایرلاین ها در تعیین نرخ بلیط 
و در زمان پرواز ها هستیم. داشتن پروازی بدون 
دردسر، بدون تاخیر و با قیمت منطقی حق ابتدایی 
شهروندان است، لذا نباید برای اجرای هر قانون 
و مدیریت هر سازمان و ارگانی به دنبال مسئولان 
 بدویــم و تذکــر دهیم تا کاری درســت انجام 

شود.

ســرویس سیاسی- عضو کمیســیون برنامه 
و بودجه مجلس شــورای اســلامی گفت: تحمیل 
تکالیف بودجه ای بــه دولت در لایحه بودجه فقط 

موجب بروز کسری بودجه می شود.
بهروز محبی نجم آبادی درباره عملکرد سازمان 
برنامه و بودجــه در تبصره 1۸ لایحه بودجه گفت: 
دولــت 1۹ هزار میلیارد تومــان از ۳۲ هزار میلیارد 
تومان در نظر گرفته شده لایحه بودجه را به موضوع 
اشــتغال اختصاص داد.اعتباراتی هم که اختصاص 
نیافته ناشــی از تعیین درآمد های مشکوک الوصول 

در لایحه بودجه است.
عضــو کمیســیون برنامــه و بودجه مجلس 
افزود: بندهای هزینه ای لایحه بودجه با پیشنهادات 

نمایندگان افزایش یافت در حالی که منابع درآمدی 
برای آن در نظر گرفته نشــده بود، همین امر منجر به 

بروز کسری بودجه در برخی بندها شد.
وی با توصیه به دولت گفت: به رغم اینکه منابع 
اختصاص داده شــده به برخی از بخش ها از جمله 
اشتغال در محل خود صرف نشده است، اما از دولت 
می خواهیم حوزه اشتغال را به صورت ویژه ببییند و 
در برنامه هفتم توسعه هم نیاز است در حوزه اشتغال 

برنامه های عملی در نظر گرفته شود.
نماینــده مردم ســبزوار در مجلس تاکید کرد: 
وقتی مشــکلات بخش اشــتغال به صورت ویژه 
مورد توجه قرار بگیرد، مسائل اجتماعی هم کاهش 
پیــدا خواهدکرد. محبی ادامه داد: در هفته های آینده 

بررســی برنامه هفتم توســعه و بودجــه 1۴۰۲ در 
دســتور کار مجلس قرار خواهد گرفت و بهتر است 
در بررسی آنها تکلیف مالایطاق ایجاد نکنیم بلکه به 
صورت عملیاتی منابع و مصارف را در نظر بگیریم 

تا کسری بودجه رخ ندهد.
ایــن نماینده مجلس خاطرنشــان کــرد: در 
بررســی لایحه بودجه همیشه مواردی رخ می دهد 
که مصارف بودجه با پیشــنهادات تصویب شــده 
نمایندگان افزایش پیدا کرده و از آنجا که دولت توان 
محقق کردند تکالیف اعمال شده را ندارد،  در مواد یا 
تبصره های لایحه بودجه، تخصیص ها را کاهش داده 
و در نهایت کسری بودجه و اختلاف بین مجلس و 

دولت نمود پیدا می کند.

سرویس سیاسی- رئیس کمیسیون 
امــور داخلــی کشــور گفــت: اینکه 
پرونده های معترضان در حال رسیدگی 
اســت و در طرف مقابل رســیدگی به 
پرونده ها آغاز نشــده به این علت است 
که احتمالا شکایت انجام نشده است، اما 
ما در قانون داریم که هرکسی می تواند از 
قوه قضائیه تظلم خواهی کند و دســتگاه 

قضایی رسیدگی کند.
رئیــس  جــوکار  محمدصالــح 
کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها 
، در پاســخ به این سوال که »در هفته های اخیر روند برگزاری دادگاه معترضان 
و اغتشاشگران در حوادث دو ماه گذشته آغاز شد، اما هنوز خبری از برگزاری 
دادگاه نیروهایی که احتمالا مرتکب قصوری شده اند، منتشر نشده است«، گفت: 
ببینید در رســیدگی به تخلفات تفاوتی وجود ندارد، یک بخش از شکایت ها 
متعلق به ضابطان است و اگر کسی شکایتی داشته باشد قوه قضائیه ضابطانش 

را می فرستد و به پرونده رسیدگی می کنند.
وی ادامه داد: در نتیجه اگر کسی از ضابطان شکایتی داشته باشد، می تواند 

در دادسراهای نظامی شکایت خود را مطرح کند.
نماینده مردم یزد افزود: برخی شهروندان هم که در این قضایا دچار آسیب 
و خســارت شدند مثلا مغازه یا خودرو شــان را آتش زدند هم خودشان باید 
مراجعه کنند تا جبران خسارت شود. این ها باید در وهله اول به وزارت کشور 
و رده های مربوطه مراجعه کنند و اعلام خســارت کنند تا خسارت ها بررسی 
و پرداخت شــود. وی خاطرنشــان کرد: اینکه پرونده های معترضان در حال 
رسیدگی است و در طرف مقابل رسیدگی به پرونده ها آغاز نشده به همین علت 
اســت که احتمالا شکایت انجام نشده است، اما ما در قانون داریم که هرکسی 

می تواند از قوه قضائیه تظلم خواهی کند و دستگاه قضایی رسیدگی کند.
رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها همچنین در رابطه با پیگیری 
مجلس در مورد مســاله دانشــجویان ممنوع الورود، گفت: این موضوعات در 
اختیار کمیته انضباطی دانشگاه است و بنا نیست که از مجلس کسی در این کار 
ورود پیدا کند، چون این ها آیین نامه داخلی دارند و خودشان تصمیم می گیرند.
وی ادامه داد: دانشــگاه محیط متفاوتی دارد و از بیرون کســی نمی تواند 
برود آنجا و بخواهد در خصوص فضای دانشــگاه تصمیم بگیرد. تمام قوانین 
و آیین نامه ها هم به منظور رســیدگی به موضوعات این چنینی در چارچوب 

مقررات دانشگاه دیده شده است.

ســرویس سیاســی- یک عضو 
کمیســیون امورداخلی کشور و شوراها 
در مجلس گفت: یکی از ایرادهای وارده 
بــه آئین نامه واردات خودرو به تعداد و 
نوع خودروی وارداتی باز می گردد که 
با تعیین ســقف 1۰ هزار دلاری قاعدتا 
نمــی توان انتظار داشــت خودروهای 
خیلی با کیفیتی وارد شــود، هرچند که 
کیفیت آنها از خودروهای داخلی بالاتر 

است.
جلال رشــیدی کوچی با اشاره به 
انتقادها به آئین نامه نوشته شده برای واردات خودرو، بیان کرد: بنده ایرادات 
جدی به آئین نامه نوشته شده برای واردات خودرو دارم. یکی در خصوص 
ارز تخصیصی به خودروهای وارداتی است؛ از نظر بنده اصلا لزومی نداشت 
که این ارز تخصیص پیدا کند. امروز شــاهد هســتیم که این ارز در اختیار 
خودروسازها قرار می گیرد چراکه قرار است واردات را آنها انجام دهند. این 

یک بازی بود که متاسفانه رقم خورد.
وی در ادامه اظهار کرد: از سوی دیگر بنده قائل بودم که واردات خودرو 
باید بر اســاس تعرفه صورت می گرفت. خودروهایی که قیمت پایین تری 
دارنــد تعرفــه کمتر و خودروهایی که قیمت بالاتری دارند تعرفه بیشــتری 
بپردازند. دولت باید برای تمام اقشــار خودرو وارد کند تا خودرو از کالای 

سرمایه ای به یک کالای مصرفی تبدیل شود.
نماینده مردم مرودشــت در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: ایراد 
بعدی نیز به تعداد و نوع خودروی وارداتی باز می گردد. زمانی که سقف را 
1۰ هــزار دلار تعیین کردیم قاعدتا خودروهای خیلی با کیفیتی وارد نخواهد 
شــد. هرچند که کیفیت آنها از خودروهای داخلی بالاتر است. نکته اساسی 
این اســت که بر اســاس آئین نامه نوشته شده باید عوارض و تعرفه واردات 
یک خودرو 1۰ هزار دلاری بین ۳۰ تا 5۰ درصد باشد. یعنی بالغ بر 15 هزار 
دلار کــه به دلار امــروز نیز تقریبا 5۰۰ میلیون تومان اســت. امیدواریم این 

سقف بالاتر نرود.
وی در ادامه تاکید کرد: بنده معتقدم اگر نظارت صورت نگیرد این تعرفه 
تا ســقف یک میلیارد تومان نیز بالا مــی رود که هیچ کمکی به بازار خودرو 
ایران نخواهد کرد. مجلس در قانونی که نوشته اصلا بر نوع خودرو وارداتی 
انحصار نگذاشته است. این آئین نامه واردات است که دچار ایراد است. ما به 
دنبال این هستیم حداقل برای سال آینده برخی از بندهای آئین نامه واردات 

خودرو را به نفع مردم اصلاح کنیم.
وارداتخودروپیشازپایانسالجاریانجاممیشود

 در همین راستا نائب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس از واردات 
خودرو به کشــور پیش از پایان سال جاری خبر داد. علی جدی نایب رئیس 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: ثبت نــام برای خرید خودرو های 
خارجی در حال انجام اســت و تعدادی از واردکنندگان در مراحل ثبت نام و 
ثبت ســفارش برای خرید خودرو های خارجی به منظور واردات به کشــور 
هستند. وی افزود: طبق روال و برنامه ریزی انجام شده، خودرو های خارجی 
در اســفند امســال به کشور وارد می شــوند و واردات خودرو پیش از پایان 

امسال انجام می شود.
نایب رئیس کمیســیون صنایع و معادن مجلس اظهار کرد: کار انتخاب 
کارخانه تولیدکننده خودرو برای خرید که جزو مراحل اولیه کار است، انجام 

شده و خریداران و واردکنندگان در مرحله ثبت سفارش هستند.
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